
PROTOKÓŁ NR LIV/18 

z sesji Rady Gminy Kostomłoty 

w dniu 12 października 2018 r. 

Ad. 1. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Otwieram LIV posiedzenie rady gminy 

Kostomłoty. Witam na dzisiejszej sesji pana wójta, wicestarostę pana Grzegorza 

Pierzchalskiego, pana Janka Piotrowskiego radnego powiatowego, pana skarbnika, 

radnych gminnych, państwa sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych gminy, 

pracowników UG oraz wszystkich obecnych na dzisiejszej sesji.  

Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak odczytał proponowany porządek obrad.  

Proponowany porządek obrad: 

1.Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.Przyjęcie programu sesji. 

3.Przyjęcie protokołu z  sesji w dniu 5.09.2018 r. 

4.Informacja o działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5.Sprawozdanie z wykonania uchwał Rady Gminy. 

6.„15 minut dla wyborców”. 

7.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. 

8.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Kostomłoty. 

9.Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia i mieszkaniach chronionych.. 

10.Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Kostomłoty. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

gruntowych niezabudowanych na własność Gminy Kostomłoty. 

 12.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości 

położonej w Kostomłotach oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 

348/1 na własność Gminy Kostomłoty. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

14.Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Programu współpracy Gminy Kostomłoty z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na 2019 rok”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Osiek. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Świdnica 

Polska. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Lisowice. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jarząbkowice. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Szymanowice. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Samborz. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Ramułtowice. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Budziszów. 

23.Informacja o realizacji wniosków zgłoszonych przez radnych. 

24. Informacje i komunikaty, m.in.: 

            - uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej we Wrocławiu w sprawie opinii o 

przedłożonej informacji z    

            przebiegu wykonania budżetu gminy Kostomłoty za I półrocze 2018 r.                                                                                                                                                                                

- informacja Przewodniczącego Rady Gminy Kostomłoty o oświadczeniach 

majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2017 r.  

- informacja Wójta Gminy Kostomłoty o oświadczeniach majątkowych składanych 

na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2017 r.        

25.Wnioski i zapytania. 

26.Sprawy bieżące. 

27.Zakończenie obrad LIV sesji Rady Gminy. 

 



Wójt Gminy Stanisław Wicha – panie przewodniczący, szanowni radni proponuję 

wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie sołeckiej strategii wsi 

Piotrowice oraz drugi projekt w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. „Wykonanie dokumentacji 

projektowej na budowę ścieżki rowerowej w pasie drogi powiatowej nr 2075D od 

miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto”. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Stwierdzam na podstawie listy 

obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, a zatem rada ma moc podejmowania 

prawomocnych uchwał. Proszę państwa, kto z państwa jest za wprowadzeniem projektu 

uchwały w zakresie przyjęcia sołeckiej strategii rozwoju wsi Piotrowice, proszę o 

podniesienie ręki.  

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw - 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

 

Kto z państwa jest za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego pn. 

„Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę ścieżki rowerowej w pasie drogi 

powiatowej nr 2075D od miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto”. 

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw - 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

 

Kto z państwa jest za przyjęciem całościowego programu z naniesionymi poprawkami, 

proszę o podniesienie ręki. 

Kto jest za – 14 głosów 

Kto jest przeciw - 0 głosów 

Kto się wstrzymał – 0 głosów 

 

Ad. 3. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Uwagi do projektu protokołu z września  

nie wpłynęły. Kto z radnych jest za przyjęciem protokołu z 5 września 2018 r. w 

przedłożonej wersji, proszę o podniesienie ręki: 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głosów. 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad. 4. 

Wójt Gminy Stanisław Wicha złożył sprawozdanie z działalności Wójta Gminy za okres od  

dnia  28.08.2018 r. do dnia 04.10.2018 r.  

 

1. Podjęcie inicjatyw uchwałodawczych w sprawach ujętych w porządku obrad 

(projekty uchwał). 

2. Wydanie zarządzeń w sprawie: 

- przeprowadzenia kontroli w jednostkach oświatowych 

- zmiany budżetu gminy 

- przeprowadzenia konsultacji społecznych NGO 

- wprowadzenia instrukcji sporządzania sprawozdania finansowego przez podległe 

jednostki organizacyjne Gminy Kostomłoty 

- zmiany Zarządzenia Wójta Gminy Kostomłoty z dnia 7 września 2016 r. w sprawie 

powołania komisji ds. oceny wniosków sołectw składanych w ramach Funduszu 

Sołeckiego 

- powołania komisji do przeprowadzenia przetargu 

- zmiany budżetu gminy 



- stawki za wynajem świetlic na spotkania przedwyborcze 

 

3. Wydanie decyzji administracyjnych w sprawie: 

 nadania numerów porządkowych – 3 

 podziału nieruchomości – 2 

 warunków zabudowy i zagospodarowania terenu – 3 

 

 

Pisma wydane w Referacie Finansowym (wydział 

podatków)  

w okresie od 28.08.2018r. do 03.10.2018 r. 

 

 

Liczba ogółem 

 

Liczba zaświadczeń wydanych w danym okresie 47 

Decyzje dotyczące podatku 37, w tym: 

ustalające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (nakazy) 
11 

zmieniające wysokość łącznego zobowiązania 

podatkowego (przypisy/odpisy) 
26 

Decyzje w sprawie ulg podatkowych  

odroczenia Liczba ogółem =0  z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne = 0 

rozłożenie na raty Liczba ogółem = 0, z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywne =0 

umorzenia Liczba ogółem = 0 z tego: 

Odmowne = 0 

Pozytywna w części =0 

Pozytywne = 0 

    

d. 
ulga z tytułu nabycia gruntów Liczba ogółem =3, z tego: 

4. 
Decyzje w sprawie zwrotu podatku akcyzowego 

zawartego w cenie oleju napędowego 
Liczba ogółem =175, z tego: 

                                                                                                                 Odmowne=0 

                                                                                                                 Pozytywne=175 

 

 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Ponadto chciałbym państwa poinformować, dzisiaj jest 

uroczysta sesja, praktycznie zakończenie kadencji 2014-2018 i chciałbym szanownych 

radnych i gości poinformować o tym co wykonaliśmy w tym okresie. (informacja w 

załączeniu). 

 

Ad. 5. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Tradycyjnie nie odczytujemy 

sprawozdania. Otwieram dyskusję. Nie widzę chętnych do zabrania głosu, więc zamykam 

dyskusję. (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu) 

 

Ad.6. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – „15 minut dla wyborców”. Otwieram 

dyskusję.  

 

Sołtys wsi Jarząbkowice Beata Andrejewicz – mam pytanie do pana wójta co z 

oświetleniem w Jarząbkowicach, były przeprowadzone chyba 4 rozmowy i nie wiem na 

czym stanęło. I pytanie do pana starosty była mowa o wyrównaniu pobocza, w 

Jarząbkowicach widzę, że materiał został przywieziony i nic się nie dzieje, tak, że te dwa 

pytania. 

 

Starosta Średzki Grzegorz Pierzchalski – Panie przewodniczący, szanowni radni, panie 

wójcie – tak faktycznie materiał jest, będzie zrobione, ale wie pani ludzie są obciążeni, 

kończymy koszenia, kończymy naprawę dróg, ponieważ temperatura już nam  nie 

pozwala na to i myślę, że maksymalnie do 2 tygodni przełożymy łyżkę, przepniemy 

sprzęt… będzie na pewno zrobione. Nie zostanie to przez zimę do wiosny. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście są 

już opracowywane projekty i pozwolenia na budowę, ponieważ to trwa czasami do 6 

miesięcy, czasem 8 miesięcy i między innymi Jarząbkowice też są ujęte. W tej chwili tam 

jest 9 projektów, które mają być do  realizacji, to co ustalała Komisja Prawa i Porządku, 

nie wiem jak Rada przyszła zastosuje jakie kryteria razem z wójtem, jak to będzie , gdzie 

w pierwszej kolejności będzie robione, bo z tego co w tej chwili mamy te dokumenty, 

które nam spłynęły, jeszcze nie ma pozwolenia na budowę, już jest na 500 tys. Jeszcze 

nam dopłynie i to może się zamknąć w sumie 600 tysięcy. Zapewne, trudno mi 

powiedzieć, czy można zrealizować jednorocznie. Zapotrzebowanie na lampy jest duże, 

tylko też trzeba się patrzeć, nie tylko lampy, bo przyszłościowo jest też jakby koszt 

energii, a wiem, że bezpieczeństwo jest ważne i tam gdzie oglądaliśmy jest to celowe i 

nie podlegało dyskusji. Jeśli chodzi o lampy też, nie wiem czy już, mieli też wymienić jeśli 

chodzi o Lisowice akumulatory, ponieważ myśmy rok się wstrzymywali od wymiany, 

natomiast informatyk nasz, bo to systemem komputerowym sprawdza się wartość, czy w 

ogóle moc tych akumulatorów, i okazało się, że tej zimy mogą już nie świecić, latem 

świecą bo jest duże nasłonecznienie. Tak to wygląda z oświetleniem. Jeszcze wracając do 

oświetlenia, mówiłem 25 lam z tym, że około 50 lamp tutaj w tej wartości, które tam 

podałem 314 tysięcy to było zamontowane tutaj w tej kadencji na terenie gminy. 

 

Radny Jan Szwedo – Panie wójcie odnośnie tego, realizacja trwała oświetlenia w 

Budziszowie i na czym to stanęło? Bo wiem….. tak pan obiecywał, że jak się skończy czas 

umowy na realizację zadania to pan wyłoni następnego. Już od ubiegłego roku projekt 

jest gotowy do realizacji i tam troszkę rozgrzebane i nie wiem co ludziom przekazać. 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Tak firma faktycznie odstąpiła od wykonania umowy, z 

tym że dostałem, chyba tydzień temu dostałem to na piśmie, oni chcą rozliczyć kaucję, 

którą wpłacili za roboty wykonane. Oni muszą łącznie przedstawić dokumenty co zostało 

wykonane i to musi odebrać inspektor nadzoru. Oni jeszcze umowę mają, bo tam chyba 

wykonanie było 30 października czy 30 listopada. Wiadomo, że jak nie będzie w tym roku 

wykonane, to można już ogłosić przetarg w grudniu czy styczniu, to będzie zależało od 

rady, ale także, ja sądzę, że te projekty, które miały być wykonane one powinny, one 

powinny być wykonywane w pierwszej kolejności. Trafiła się taka firma, różnie to bywa. 

 

Sołtys wsi Lisowice Józef Osowski – Chciałem zapytać panie wójcie z Lisowic sprawa 

planu zagospodarowania przestrzennego Lisowice, na czym stanęła sprawa? 

 

Wójt Gminy Stanisław Wicha – Jeśli chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego, w 

tej chwili plany zagospodarowania przestrzennego na terenie gminy Kostomłoty ma już 

67%. W tej chwili opracowujemy następne dwa plany, które są po dwie miejscowości, 

sądzę, że w ciągu 3-4 lat powinno być 95, czy tam 99% planu zagospodarowania na 

terenie naszej gminy. Dobrze, że poprzednicy uchwalili studium, wzorujemy się na tym 

studium i po kolei robimy to po dwie miejscowości. Natomiast jeśli chodzi o Lisowice, tam 



wystąpiła firma Serkiezy, o zmianę planu zagospodarowania przestrzennego i pierwsze, 

myśmy powiedzieli, że przystąpimy, oni w jakiś sposób to sfinansowali ten plan, chociaż 

chciałbym państwu powiedzieć, że jest przymiarka, że już teraz będzie prawdopodobnie 

normalne to, że wnioskodawca chce jakiś plan zagospodarowania przestrzennego na jakiś 

odcinek – będzie mógł wnosić opłatę i na podstawie tej opłaty Gmina będzie wykonywała. 

Dlatego, że doszli do wniosku, że ileś planów, które Gmina chciała sfinansować, bo to jest 

też takie dziwne, bo jeżeli my chcemy dla 2 ha, czy też dla 5 działek opracować plan 

zagospodarowania przestrzennego to jest koszt rzędu 12-15 tysięcy. Jeżeli opracowujemy 

plan dla 2 miejscowości to jest koszt 30 tysięcy. Proszę sobie porównać. Była taka 

sytuacja, że poszczególne gminy wyrywkowo uchwaliły jakieś tam kawałeczki, Minister 

Rolnictwa nie wydał zgody na odrolnienie i automatycznie ten plan nie został uchwalony. 

Nie jest to z winy tego, który wykonywał ten plan i trzeba było zapłacić. Ileś tych było 

płatności i stwierdzono, że płatności są nieracjonalne, niestosowne, nieprawidłowo 

wydatkowane są środki budżetowe. Dlatego też propozycja. Jeszcze wracając do tego 

powiedziałem temu panu, jeżeli nie będą uregulowane własności, nie ma możliwości 

uchwalenia planu, musi być uregulowane. Ja tu powtarzałem też pani radnej, w 

Karczycach było spotkanie, bo też mieliśmy nadzieję na rozwiązanie. Pierwsza była taka 

wersja, że pan Serkieza mówił, że nie będzie problemu, ściągnął dobrego prawnika, i ten 

prawnik miał się wziąć. Mówił, że w ciągu dwóch lat to załatwi, mówię daj panu Boże 

żebyś w cztery lata, ale po dwóch latach przyjeżdża i mówi, że to nie jest takie proste. 

Dlatego jest ten warunek, uregulowane prawa własności, nie ma innej możliwości, nie 

dostana warunków przyłączenia. Sądzę, że będzie to podtrzymane przez radę i 

następnego wójta, nie robimy….. udziały w drogach, bo to jest bardzo szkodliwe, mamy 

tu przykład szanownej miejscowości Lisowice. Mieliśmy też taką sytuację, że 

przewidywało się w Lisowicach dwa i pól tysiąca mieszkańców, stworzyliśmy też kiedyś, 

nie wiem który wójt, aglomerację naszą gminną, gdzie ujął w tej aglomeracji 2500 

mieszkańców. Pan wójt poprzedni zostawił mi na kartce, pan Jaskuła, żebym uregulował 

sprawę aglomeracji wrocławskiej. Bardzo dobrze, bośmy od razu się wzięli w pierwszej 

kadencji za robotę, było ciężko, ale uregulowaliśmy. Wycięliśmy Lisowice aby utrzymać 

wskaźniki, bardzo dobrze, że wójt Jaskuła mi to przekazał. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Jesteśmy w punkcie „15 minut dla 

wyborców”. Czy ktoś chciałby zabrać głos? Nie widzę, przechodzimy do punktu 

następnego. Chciałby jeszcze przywitać pana Kazimierza Bubę radnego i członka zarządu 

Powiatu Średzkiego. 

 

Ad. 7. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

budżetu gminy Kostomłoty na 2018 r. 

 

Radna Janina Gawlik - Panie przewodniczący proszę o nieodczytywanie tych uchwał 

ponieważ były omówione na dzisiejszych komisjach. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak - Czy jest sprzeciw? Nie widzę. Otwieram 

dyskusję nad przedstawionym projektem uchwały, wersja nr 2 wraz z autopoprawką. Nie 

widzę chętnych. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kostomłoty. Projekt uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 



kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 9. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia i 

mieszkaniach chronionych. Projekt również uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji 

w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 10. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Kostomłoty. Projekt również uzyskał pozytywna 

opinię połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 11. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowych niezabudowanych na własność 

Gminy Kostomłoty. Projekt uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji w dniu 

dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 12. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości położonej w Kostomłotach oznaczonej w 

ewidencji gruntów i budynków jako działka nr 348/1 na własność Gminy Kostomłoty. 

Projekt uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 13. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie kolejnej umowy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

Projekt uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram 

dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 



kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 14. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

„Programu współpracy Gminy Kostomłoty z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na 2019 rok”. Projekt uzyskał 

pozytywna opinię połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam 

dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 15. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Proszę państwa przechodzimy do cyklu 

uchwał Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi, jako pierwsza  uchwała w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Osiek. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 16.  

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Świdnica Polska. Projekt również uzyskał pozytywna 

opinię połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 17. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Lisowice. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie. 

 

Ad. 18. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Jarząbkowice. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 19. 



Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Szymanowice. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 20. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Samborz. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 21. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Ramułtowice. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 22. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Budziszów. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 23. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 

Sołeckiej Strategii Rozwoju Wsi Piotrowice. Projekt również uzyskał pozytywna opinię 

połączonych komisji w dniu dzisiejszym. Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 

kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 24. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Średzkiemu na dofinansowanie zadania 

inwestycyjnego pn. „Wykonanie dokumentacji projektowej na budowę ścieżki rowerowej 

w pasie drogi powiatowej nr 2075D od miejscowości Jenkowice do miejscowości Zabłoto”. 

 Projekt również uzyskał pozytywna opinię połączonych komisji w dniu dzisiejszym. 

Otwieram dyskusję. Zamykam dyskusję. 

 



kto jest za – 14 głosów  

kto jest przeciw – 0 głosów 

kto się wstrzymał – 0 głos. 

Uchwała  została podjęta jednogłośnie 

 

Ad. 25. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Informacja o realizacji wniosków 

zgłoszonych przez radnych. Na poprzedniej sesji wójt odpowiedział, nie było odpowiedzi 

pisemnych. 

 

Ad. 26. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – W materiałach na sesję dostaliście 

państwo uchwałę RIO nr IV/130/2018 w sprawie opinii o przedłożonej informacji z 

przebiegu wykonania budżetu gminy Kostomłoty za I półrocze 2018 r. Uzgodniliśmy, że 

nie będzie odczytywana. 

Następnie przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację o oświadczeniach 

majątkowych składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2017 r. 

W dalszej kolejności wójt przedstawił informację o oświadczeniach majątkowych 

składanych na podstawie ustawy o samorządzie gminnym za 2017 r. Informacje stanowią 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 27. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Wnioski i zapytania. 

 

Radny Iwo Iwaszków – Szanowni państwo, chciałbym skorzystać z faktu, że jest 

wicestarosta, mam pytanie a zanim do tego pytania przejdę, chciałbym przypomnieć. 

Kiedyś na sesji, gdzie również był pan naszym gościem rozmawialiśmy na temat podziału 

funduszy ze starostwa na chodniki, w tedy padł taki pomysł, żeby rozdzielać nie po równo 

każdemu tylko proporcjonalnie do tego ile kilometrów dróg powiatowych jest w danej 

gminie. Chciałbym zapytać czy coś w tej sprawie drgnęło? 

 

Wicestarosta – Jeszcze nie. 

 

Radny Iwo Iwaszków - A druga sprawa to chciałbym przypomnieć, że jesteśmy umówieni 

po sesji…. Rozmawiałem przed sesją z panem wicestarostą na temat wybudowania na 

zakręcie przy ulicy Wrocławskiej bramek ochronnych, takich jak są zamontowane przy 

panu Atłachowiczu, ponieważ tam chodzą dzieciaki z ulicy Słonecznej i Polnej. Jest ten 

zakręt dosyć niebezpieczny ponieważ jak jest na autostradzie jakiś korek, wtedy 

wszystko puszczają przez wioskę. Niejednokrotnie widziałem, że łapią pobocze, mówiąc 

kolokwialnie, stąd wizja lokalna na którą umówiłem się z wicestarostą po sesji. 

 

Radny Ryszard Pisarek – Witam państwa serdecznie, mam zapytanie do pana starosty i 

zarazem podziękowanie za to co zrobił dla naszej gminy Kostomłoty. Jeszcze mam taką 

prośbę, bo wiem że  on jako organ nadzorujący drogi powiatowe, czy nie można by 

ustawić w miejscowości Piersno, Jenkowice radaru. Ponieważ ten odcinek jest bardzo 

niebezpieczny, od skrzyżowania w Piersnie w kierunku Jenkowic, tam urządzane są 

wyścigi, wyścigi motocyklowe, w ogóle nie jest przestrzegana prędkość. Dlatego taka 

prośba do pana starosty, z …. Bo pan odpowiada za infrastrukturę powiatową, czy z 

komendantem policji nakreślić, dla mnie tak ważne bezpieczeństwo na drogach, 

szczególnie tych powiatowych. Też mam na myśli drogi powiatowe do Piotrowic bo jest 

ona zagęszczona, a szczególnie ta droga Środa Śląska – Kostomłoty. Muszę powiedzieć 

państwu szczerze, tutaj tez sołtys Piersna może potwierdzić, sołtys Jenkowic, Zabłota 

naprawdę odbywają się wyścigi i prośba do pana, osoby odpowiedzialnej za tą 

infrastrukturę, rozwiązać ten problem. Dziękuję uprzejmie. 

 

Wicestarosta Grzegorz Pierzchalski – Szanowni państwo, panie radny jak najbardziej tak, 

pan dobrze mówi Świdnica Polska, Szymanowice tego typu wnioski bardzo proszę na 



piśmie do Starostwa, tym się zajmie Komisja Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego. 

Korzystając z okazji chciałbym, zaprosić jako organizator, jutro do osieka na godz. 17 na 

koncert piosenki kresowej. 

 

Ad. 28. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Sprawy bieżące. 

 

Wójt Stanisław Wicha – Szanowni radni, szanowni goście, panie przewodniczący ja 

jeszcze zapomniałem o jednym, swego czasu obiecałem radnym i sołtysom, że w 

miesiącu wrześniu czy na początku października wykosimy kompleksowo wszystkie rowy 

łącznie z poboczami. Ogłaszaliśmy już dwa razy zapytanie i nikt się nie zgłasza, teraz 

ogłosiliśmy następne zapytanie i czekamy. 

 

Radna Małgorzata Pieszczoch-Śmidoda – Panie wójcie na ostatniej sesji mówił pan, że 

jest dogadany ze Starostwem. 

 

Wójt Stanisław Wicha – Nie, nie mówiłem, że jestem dogadany, chodziło o Lisowice. Jeśli 

chodzi o Lisowice, to my mamy jakby taka wymianę między sobą, wykonujemy pewne 

prace i tutaj pan wicestarosta mówił, że ma Lisowice pod opieką. Mi chodziło generalnie… 

 

Radny Józef Lech – Panie Starosto kiedy będą krzaki zmulczerowane krzaki  na drodze 

powiatowej między Siemidrożycami a Wilkowem, nie idzie przejechać autem osobowym. 

Tam jest proszę pana 15 minut pracy mulczerem, ewentualnie można ręcznie to zrobić.  

 

Wicestarosta – Nie wiem czy myślimy o tym samym odcinku drogi, czy to jest ten odcinek 

na którym jest wysypisko śmieci? 

 

Radny Józef Lech – Tak. 

 

Wicestarosta – Szanowni państwo mam zdjęcie, miałem tego nie poruszać ale jest to 

przerażające. My z pasa drogowego na bieżąco staramy się sprzątać, ale to jest syzyfowa 

praca, to jest ponad kilometr hałd śmieci, kilka tirów, to jest przerażające i współczuję 

panu, który ma pole po drugiej stronie, jest właścicielem tego dołu, współczuję co on z 

tym zrobi. Na terenie powiatu na dzień dzisiejszy 95% zakrzaczeń zostało wyciętych. To 

jest droga mało uczęszczana tzw. droga tłuczniowa, są priorytety ale to zrobimy. 

 

Radny Jan Szwedo - Chciałbym zapytać o dowozy do lokali wyborczych i zgłosić, że w 

Świdnicy Polskiej będzie odpust i miałbym prośbę, żeby autobus tradycyjnie poszedł o 

godz. 13, a później o 15 po mszy odpustowej. 

 

Wójt Stanisław Wicha – Panie przewodniczący, szanowni radni, szanowni goście 

rozmawialiśmy z przewodniczącym Rady Gminy, że w tym roku będą autobusy, tylko 

prosiłbym bardzo o podanie o której godzinie odbywają się msze święte. Chciałbym 

żebyście te wszystkie informacje podali państwo do biura rady, żebym mógł z 

przewoźnikami ustalić marszrutę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Czy jeszcze ktoś z państwa chciałby 

zabrać głos? Nie widzę. 

 

Ad. 29. 

Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Żałobniak – Zamykam obrady LIV sesji Rady Gminy. 

 

Na tym protokół zakończono. Protokołowała Irena Piotrowska 

 

 

 

 



  

 

 

 

 


